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Protokół  Nr  29/2021 

 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 23 września 2021 r. 

 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

oraz Komisji Spraw Społecznych obecni wg listy obecności jak stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu: 

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 obecnych (3 nieobecnych), 

- Komisja Spraw Społecznych –  6 obecnych (4 nieobecnych). 

(nieobecni: Barbara Owsianowska, Maria Pazoła, Mariusz Przybył, Piotr Robaczyński, 

Eugeniusz Sierszulski).  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami – Martyna Eliasz. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

3. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2021 roku. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) przyznania nagród Rady Miejskiej w Pogorzeli w konkursie na najlepsze  

   świadectwo maturalne dla młodzieży szkół ponadpodstawowych, 

2) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2021 rok, 

3) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2021-2025, 

4) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej  

    w Pogorzeli, 

5) zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia Gminie Rawicz  

   zadania publicznego w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt i zapewnienia  

   opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywania z terenu gminy Pogorzela. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zamknięcie. 

 

Ad.1 Otwarcie. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

o godzinie 12:00 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych oraz 

pracowników urzędu. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 8 radnych: 

- Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 6 obecnych (5 nieobecnych), 

- Komisja Spraw Społecznych –  5 obecnych (5 nieobecnych)  

(nieobecni: Krzysztof Goliński, Barbara Owsianowska, Maria Pazoła, Mariusz Przybył, Piotr 

Robaczyński, Eugeniusz Sierszulski, Daria Wyzuj), co pozwala podejmować prawomocne 

decyzje. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący odczytał porządek obrad posiedzenia: 

1. Otwarcie. 
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2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

3. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2021 roku. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) przyznania nagród Rady Miejskiej w Pogorzeli w konkursie na najlepsze świadectwo  

    maturalne dla młodzieży szkół ponadpodstawowych, 

2) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2021 rok, 

3) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2021-2025, 

4) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej 

    w Pogorzeli, 

5) zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia Gminie Rawicz  

   zadania publicznego w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt i zapewnienia  

   opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywania z terenu gminy Pogorzela. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zamknięcie. 

 
Ad 2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

Protokół z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji został przyjęty w wyniku 

głosowania:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 6 głosów „za” (5 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 5 głosów „za” (5 nieobecnych). 

 

Ad 3. Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2021 roku. 

Skarbnik Gminy Katarzyna Kowańdy przedstawiła informację z wykonania budżetu 

za I półrocze 2021 roku (załącznik nr 2 do protokołu). Szczegółowo omówiła wykonanie 

dochodów i wydatków budżetowych za I półrocze 2021 roku. Głos zabrał również Burmistrz 

Piotr Curyk. 

 

O godzinie 12:17 na posiedzenie dotarła radna Daria Wyzuj – aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 9 radnych. 

 

O godzinie 12:23 na posiedzenie dotarł radny Krzysztof Goliński – aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 10 radnych. 

 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski przedstawił Uchwałę Nr SO-

10/0953/17/47/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

z dnia 2 września 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonej przez Burmistrza 

Pogorzeli informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2021 roku jak stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Głosu w dyskusji nikt nie zabrał. 

 

Ad.4 Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

 

1) przyznania nagród Rady Miejskiej w Pogorzeli w konkursie na najlepsze świadectwo  

    maturalne dla młodzieży szkół ponadpodstawowych, 

Inspektor ds. obsługi rady gminy, organów samorządu i promocji gminy Ewa Mazurek 

przedstawiła powyższy projekt uchwały informując, że dane absolwentów będą znane po 

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych, która będzie oceniać wnioski złożone przez 

maturzystów. 

Uwag nie zgłoszono. 
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Ze względu na brak dokładnych danych nie opiniowano projektu uchwały.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

2) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2021 rok, 

Skarbnik Gminy Katarzyna Kowańdy przedstawiła powyższy projekt uchwały – 

omówiła zmiany w planie dochodów i wydatków.  

Uwag nie zgłoszono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2021 rok: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (3 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za” (4 nieobecnych). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

3) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2021-2025, 

Skarbnik Gminy Katarzyna Kowańdy przedstawiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pogorzela na lata 2021-

2025: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (3 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za” (4 nieobecnych). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

4) przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej położonej 

    w Pogorzeli, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami – Martyna Eliasz 

oraz Burmistrz Piotr Curyk omówili powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży niezabudowanej nieruchomości gruntowej 

położonej w Pogorzeli: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (3 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za” (4 nieobecnych). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

5) zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia Gminie Rawicz  

     zadania publicznego w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt i zapewnienia  

    opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywania z terenu gminy Pogorzela, 

Referent ds. rolnictwa, leśnictwa, melioracji i gospodarki gruntami – Martyna Eliasz 

oraz Burmistrz Piotr Curyk omówili powyższy projekt uchwały. 

Przeprowadzono dyskusję, podczas której zastanawiano się nad ilością miejsc w schronisku 

dla zwierząt w Rawiczu, które gmina powinna zarezerwować. 

Referent Martyna Eliasz oznajmiła, że jedno miejsce to koszt 400 zł, dodała, że schronisko 

zaproponowało, by gmina Pogorzela zarezerwowała 3 miejsca, łączny koszt wynosiłby 1200 

zł miesięcznie, z kolei za każde kolejne miejsce gmina płaciłaby 600 zł. 

W  dalszej części dyskusji radna Daria Wyzuj poprosiła o przygotowanie przed sesją 

informacji, ile aktualnie gmina posiada psów w schronisku w Radlinie, ile było ich tam  

w ciągu roku oraz ile psów gmina przekazała do schroniska w ciągu kilku ostatnich lat. 
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Dodała, że podpisując porozumienie te informacje pomogą zdecydować ile miejsc gmina 

powinna zarezerwować w schronisku. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego powierzenia 

Gminie Rawicz zadania publicznego w zakresie zapobiegania bezdomności zwierząt  

i zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom oraz ich wyłapywania z terenu gminy 

Pogorzela: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 7 głosów „za”, 1 głos wstrzymujący (Daria 

Wyzuj), 

Komisja Spraw Społecznych – 5 głosów „za”, 1 głos wstrzymujący (Daria Wyzuj). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 5. Wolne głosy i wnioski. 

 

Burmistrz przedstawił bieżące sprawy dotyczące gminy: 

- MZWiK w Strzelcach Wielkich dokonał zmiany swojego statutu, statut należało dostosować 

do przepisów ustawy i powołać Komisje Skarg, Wniosków i Petycji, rada może wnieść uwagi 

i sprzeciw, jeżeli żadna z rad tego nie zrobi statut zostanie w przyjętym kształcie, 

- gmina ma podpisaną umowę na dzierżawę terenu pod budowę farmy fotowoltaicznej, 

następuje zmiana nazwy firmy, która ten teren dzierżawi, poinformował, że radca prawny 

wyjaśni czy musi być w związku z tym podjęta nowa uchwała przez radę, 

najprawdopodobniej w uchwale będzie trzeba zmienić nazwę firmy, 

- przedstawił Komunikat Międzywojwódzkiego Cechu Kominiarzy do właścicieli, zarządców 

i użytkowników budynków w związku z kampanią społeczną „Sadza płonie. Czad zabija. 

Żyj!”, dodał, że komunikat zostanie umieszczony na stronie internetowej gminy, 

- zachęcał do składania deklaracji dotyczącej źródeł ciepła i spalania paliw w budynkach, 

dodał, że taką deklarację można wypełnić przez internet lub w urzędzie, deklaracje składać 

można już od 1 lipca br., 

- przypomniał o obowiązku wzięcia udziału w Narodowym Spisie Powszechnym Ludności  

i Mieszkań, spis trwa do końca września br., a jeszcze 10% mieszkańców gminy się nie 

spisało, 

- gmina pomaga w organizacji festynów „Szczepimy się”, 

- poinformował, że gmina gościła delegacje z Leudal, ustalono, że współpraca nadal będzie 

się rozwijać, tak jak co roku w grudniu Holendrzy przyjadą z pomocą świąteczna dla 

potrzebujących mieszkańców gminy, 

- odbyła się uroczystość 50-lecia pożycia małżeńskiego, podczas której wręczono medale 12 

parom z gminy, 

- trwa montaż wiatraków w Gumienicach i Głuchowie, firma Domrel ściągnęła inwestorów, 

którzy są zainteresowani dalsza budową wiatraków, 

- zaprosił na Bieg św. Michała, który odbędzie się jutro o 12:00 w parku, 

- podziękował wszystkim radnym za udział w Dożynkach Gminnych, 

- poinformował, że gmina znajduje się na drugim miejscu w byłym województwie 

leszczyńskim pod względem ilości osób zaszczepionych, jest to 54%, 

- po raz drugi została odroczona rozprawa sądowa dotycząca firmy EkoSkórtex, 

- przedstawił etap realizacji inwestycji gminnych. 

 

Radna Grażyna Naglak zawnioskował o remont drogi w kierunku Borzęciczek, na 

trasie Pogorzela - Bułaków i Pogorzela - Kaczagórka. 
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Radny Andrzej Andrzejewski zwrócił uwagę, że na ulicy Wiosny Ludów stoją kałuże 

wody, na drodze w Gumienicach tego nie ma. Zauważył, że ta droga nie jest chyba dobrze 

zrobiona. 

Burmistrz oznajmił, że na ul. Wiosny Ludów były jedynie wykonywane prace 

powstrzymujące drogę przed degradacją, natomiast w Gumienicach był zachowany lepszy 

profil drogi i na remont było wydanych więcej pieniędzy. 

 

Radna Daria Wyzuj zgłosiła, ze na ul. Wacława Roszczaka wychodzi zmarzlina, woda 

stoi na drodze, przebija się przez asfalt. 

Burmistrz stwierdził, że Spółka Wodna miała tam zrobić studnie na polu, wykonać 

meliorację. 

 

Radna Grażyna Naglak zgłosiła potrzebę obcięcia w Bułakowie dwóch wierzb, które 

wchodzą na drogę, a ma być ta droga robiona. 

Burmistrz odpowiedział, że jest to w planach i jak tylko znajdzie się czas będzie to 

zrobione. 

 

Radny Jan Tomaszewski zawnioskował o załatanie dziur w drogach we Wziąchowie: 

obok posesji Musiałowskich oraz w kierunku Mokronosa. 

 

Radny Krzysztof Goliński zawnioskował o załatanie dziur na drodze obok byłej 

zlewni w Kromolicach. 

 

Radna Hanna Wojciechowska zapytała kiedy będzie wykaszanie rowów. 

Burmistrz oznajmił, że zawsze odbywało się to we wrześniu, pytanie należy skierować 

do radnych powiatowych na sesji. 

Radny Andrzej Andrzejewski dodał, że firma, która miała to robić zerwała umowę  

z powiatem, zapłaciła za to karę i powiat szuka innej firmy.  

 

Radna Daria Wyzuj przedstawiła radnym inicjatywę uczczenia zwycięskiego 

Powstania Wielkopolskiego 1918-1919 poprzez ustanowienie 27 grudnia świętem 

państwowym (jako dzień pracujący). 

 Przeprowadzono w tej sprawie głosowanie: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (3 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 6 głosów „za” (4 nieobecnych). 

Komisje jednogłośnie poparły powyższą inicjatywę. 

 

Ponadto radna Daria Wyzuj oznajmiła, że w ubiegłym roku postanowiono, że 

odbędzie się 75-lecie Lwa Pogorzela, że z tej okazji zostanie przywieszona pamiątkowa 

tablica, a niestety Lwa Pogorzela nie ma, nie działa, dodała, że chodzą plotki, że Lew jest 

zadłużony. 

Burmistrz odpowiedział, że ze środków gminnych Lew Pogorzela się rozliczył, a czy 

posiada jakieś długi o to należy zapytać prezesa klubu. 

 

Radna Daria Wyzuj zwróciła uwagę, że pojawia się za mało informacji o planowanych 

imprezach gminnych, zauważyła, że brakuje plakatów i wielu ludzi nie wie, że jakaś impreza 

się odbędzie. 

 

Radna Grażyna Naglak zgłosiła wniosek, aby rada podjęła uchwałę w sprawie pracy 

rolnika na wsi, że można robić hałas i bałagan, ponieważ rolnik musi zrobić swoje, sprzątnąć 
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z pola, aby ludzie nie będący rolnikami to tolerowali i zdawali sobie sprawę, że mieszkając na 

wsi trzeba się liczyć z hałasem o różnej porze i bałaganem. 

Burmistrz oznajmił, że raczej nie jest możliwe podjęcie takiej uchwały, ponieważ nie 

miałaby podstawy prawnej, na której można byłoby się oprzeć, nie ma takich uregulowań 

prawnych na to pozwalających. 

 

Ad. 6. Zamknięcie 

 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski podziękował wszystkim za przybycie i o godz. 14.50 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

                                                                                Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

                                                                                  

                                                                                 Eugeniusz Paszkowski 

 

 

Protokołowała:      

Ewa Mazurek                                                             


